



Elsie Picone (1929-2013), is known as the Grandmother of Dundas, Ontario. When her husband died in 1989, Elsie took over his small food store and developed the business from a traditional fruit and vegetable market into a specialty shop, now called Picone Fine Food. She brought imported and homemade foods into the store and her pies and quiches were signature items. Today, three of her daughters run the shop, still in its original location on the main street of Dundas.

Elsie's deep caring for those in her community helped foster customer loyalty and strong relationships. The store supports many community organizations. Elsie was a founding member and volunteer at the Dundas Community Services. For over 40 years, Picone Fine Food has supplied daily food donations to the Good Shepherd Centre for the homeless in Hamilton. Elsie received numerous community awards, including Citizen of the Year, the Queen's Jubilee Medal and the Paul Harris Fellowship.

In addition to her business acumen, Elsie was known for her apple pies, which she baked for politicians on the campaign trail. Prime ministers, premiers, cabinet ministers, as well as federal, provincial and municipal election candidates, have received her pies, bringing much attention to Dundas. The glass apples are the colours of the Italian flag, recognizing Elsie's heritage

sterling silver (cast apple branches), 14K gold, glass, carnelian

ELSIE PICONE

Small business Petite entreprise

Elsie Picone (1929-2013), est connue comme la Grand-mère de Dundas, en Ontario. À la mort de son mari en 1989, Elsie a repris son petit magasin d'alimentation et a fait passer l'entreprise d'un marché traditionnel de fruits et légumes en une boutique spécialisée, maintenant appelée Picone Fine Food. Dans son magasin, il y avait des aliments importés et des mets faits maison en plus de ses tartes et ses quiches qui étaient ses produits vedettes. Aujourd'hui, trois de ses filles dirigent la boutique, qui est toujours dans son emplacement d'origine sur la rue principale de Dundas.

L'engagement profond d'Elsie envers sa communauté a contribué à avoir une clientèle fidèle et à bâtir de solides relations. Le magasin supporte de nombreux organismes communautaires. Elsie a été membre fondatrice et bénévole aux services communautaires de Dundas. Depuis plus de 40 ans, Picone Fine Food fournit quotidiennement des dons de nourriture au Good Shepherd Centre pour les sans-abri de Hamilton. Elsie a reçu plusieurs prix communautaires, dont le prix Dundas du citoyen de l'année, la Queen's Jubilee Award et la bourse Paul Harris.

En plus de son sens des affaires, Elsie était connue pour ses tartes aux pommes qu'elle confectionnait pour les politiciens pendant la campagne électorale. Les premiers ministres canadiens, les premiers ministres provinciaux, les ministres, ainsi que les candidats aux élections fédérales, provinciales et municipales, ont reçu ses tartes, attirant beaucoup l'attention sur Dundas. Les pommes en verre sont les couleurs du drapeau italien, reconnaissant l'héritage d'Elsie.

argent sterling (branches de pomme moulées), or 14 carats, verre, cornaline